
Čj.: MU-IS/ 166184/2024/2414203/PřF 

 

Zápis ze 4. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2023–2026 
 

které se konalo 18. března 2024 od 15:00 na UKB. 

 

Schválený program zasedání:  

1. Celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty MU jakožto součást souhrnného rozpočtu 

MU na rok 2024. 

2. Celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty MU jakožto součást souhrnného rozpočtu MU 

na rok 2024. 

3. Opatření děkana – Pravidla rozdělování finančních prostředků Přírodovědecké fakulty MU v roce 

2024. 

4. Organizační řád Ústavu chemie. 

5. Různé. 

 

Přijaté závěry a usnesení: 

1. Akademický senát PřF MU schvaluje celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2024. 

2. Akademický senát PřF MU schvaluje celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2024. 

3. Akademický senát PřF MU schvaluje Opatření děkana Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity Pravidla pro sestavování rozpočtu pro rok 2024. 

4. Akademický senát PřF MU schvaluje Organizační řád Ústavu chemie. 

 

 

Přílohy zápisu: prosím pana předsedu o doplnění příloh. 

 

 

Průběh jednání: 

 

1. Schválení programu zasedání: 
 

Hlasování: pro 26/ proti 0/ zdržuji se 0; program zasedání byl schválen. 

 

2. Celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty MU jakožto součást 

souhrnného rozpočtu MU na rok 2024 
 

Čermák: Představil investiční a neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty MU jakožto součást 

souhrnného rozpočtu MU na rok 2024. Zdroje přichází jak z MŠMT, tak z různých projektů. Jsou zde 

započteny: 

• A-příspěvek na vzdělávací činnost. 

• C-doktorská stipendia.  

• D-zahraniční stáže. 

• F-vzdělávací projekty, I-rozvojové programy, ukazatel P (učitelství), Národní program obnovy 

(NPO). 

• Dotace na SKM, příspěvek na ubytovací a sociální stipendia. 



• Ostatní dotace ze Státního rozpočtu (SR) a od úz. celků bez VaV. 

• Strukturální fondy aj. proj. spoluf. EU. 

• Účelové příspěvky bez VaV.  

• VaV – Institucionální podpora (IP) na DKRVO. 

• VaV – ze SR a od úz. celků.  

• Projekty VaV z dotací ze zahr. a OP VaV. 

• Účelové příspěvky na VaV. 

• Vlastní zdroje (hl.č.za úplatu). 

• Čerpání fondů. 

• Doplňková činnost. 

 

Součet výnosové části tvoří 1 783 302 000 Kč. 

 

Fondy účelově určených prostředků jsou přebytky z projektových účtů, které jsme si převedli z toho, co 

jsme nevyčerpali v roce 2023 a musíme je vyčerpat v roce 2024. 

V nákladové časti dopočítáváme náklady vůči výnosům. Je zde rozpočítáno: 

• A-vzděl. čin., specif. VaV, SKM, vlastní, fondy. 

• C-doktorská stipendia. 

• D-zahraniční stáže. 

• F-vzdělávací projekty, I-rozvojové programy, uk. P, NPO. 

• Ostatní dotace ze SR a od úz. celků bez VaV. 

• Strukturální fondy aj. proj. spoluf. EU. 

• Účelové příspěvky bez VaV. 

• Projekty VaV ze SR a od úz. celků. 

• Projekty VaV z dotací ze zahr. a OP VaV. 

• Účelové příspěvky na VaV. 

• Doplňková činnost. 

 

Dále se pro rok 2024 plánuje výměna neinvestičního (NEI) příspěvku za příspěvek na kapitálové výdaje 49 

602 tis. Kč INV PVČ a výměnu NEI DKRVO na investiční prostředky 10 774 tis. Kč INV DKRVO.  

Kudrle: Co jsou to náklady na doplňkovou činnost? 

Čermák: Patří sem personální náklady, materiál, režie, platy techniků, platy profesorů, platy docentů. 

Brom: Z jakého důvodu se dělá výměna neinvestic na investice? 

Čermák: Primárně dostáváme neinvestiční peníze. Pokud si chcete koupit něco nad 100 000 Kč musíme 

tyto peníze proměnit za investiční z kterých se pak dělají odpisy.  

Kašparovský: Rok od roku rozpočet roste, rozpočet PřF MU v rámci srovnání s ostatními fakultami je 

příznivý. Ve výnosové složce jsme zaznamenali růst jak v příspěvku na vzdělávací činnost, tak v DKRVO. 

Odvody klesly o 3 miliony Kč. Významně jsme posílili mobility. Přes ukazatel F přijdou na univerzitu peníze 

na kohezi mezd, jedná se zhruba o částku 90 milionů Kč pro MU, které budou rozpočtovány dodatečně, 

nejsou součástí běžného rozpočtu, budou přiděleny jiným způsobem. 

Brom: Jak se tyto přidělené peníze na kohezi mezd budou rozdělovat? 

Kašparovský: Teprve se o tom bude diskutovat. 

Brom: Otázka k rozpočtu – kde jsou skryty peníze ze zahraničních studijních programů? 

Čermák: Peníze ze zahraničních studijních programů jsou zahrnuty do doplňkové činnosti. 

Šelleová: Neplánujete upravit podmínky pro studenty, kteří prodlužují svoje pobyty v rámci Erasmu? PřF 

MU nabízí stipendium, ale je zde podmínka podání žádosti do 30 dnů od zahájení pobytu, to spoustu 

studentů nestihne splnit. 

Kašparovský: Na stipendia vydává fakulta více peněz, než má ve stipendijním fondu. Každá akce pro zvýšení 

částek by znamenala zvýšení centralizovaných nákladů. Je na diskusi, jestli na to chceme dávat další 

prostředky.  



Šelleová: Z jakého důvodu je stanovena podmínka na zažádání stipendia 30 dnů od zahájení pobytu?  

Kašparovský: Abychom měli jistotu, že student v zahraničí stráví určitý čas a prostředky dostane během 

pobytu.  

Šindelář: Dne 8. 3. 2024 se Ekonomická komise sešla a projednávala celkový neinvestiční rozpočet 

Přírodovědecké fakulty MU jakožto součást souhrnného rozpočtu MU na rok 2024. Ekonomická komise 

doporučuje AS PřF MU rozpočet schválit.  

 

Diskutující: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák, M.Sc., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., 

prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D., Mgr. Tomáš Brom, Bc. Natálie Šelleová. 

Hlasování: pro 26/ proti 0/ zdržuji se 0; 

Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje celkový neinvestiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2024. 

 

 

3. Celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty MU jakožto součást 

souhrnného rozpočtu MU na rok 2024 
 

Čermák: Do investičního rozpočtu počítáme: 

• Dotace ze Státního rozpočtu (SR): 

▪ Rozvojové programy (ukazatel I). 

▪ Jiné dotace ze SR bez VaV (NPO). 

▪ VaV – MŠMT bez OP JAK (č. 2112). 

▪ OP JAK. 

▪ VaV ostatní SR. 

 

 

• Příspěvek MŠMT na kapitál. Výdaje (výměna NEI/INV) (č. 1119). 

• Dotace od ÚSC. 

• FRIM HS (č. 4745). 

• FRIM centralizovaný na RMU. 

• NFV. 

• Jiné zdroje. 

 

Celkový investiční rozpočet činí 197 798 000 Kč pro rok 2024. 

 

Šindelář: Ekonomická komise doporučuje AS PřF MU schválit investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

MU jakožto součást souhrnného rozpočtu MU na rok 2024. 

Novák: Na základě přiloženého dokumentu bych se rád zeptal na částku 11 milionů Kč, která je určena na 

centralizované investice pro rektorát na rok 2024. Mohl byste mi prosím sdělit, o jaké investice se jedná? 

Čermák: Tyto částky se projednávají na zasedání AS MU.  

Kudre: Jaké investice se plánují pro areál Kotlářská v roce 2024? 

Čermák: V roce 2024 se plánuje v areálu Kotlářská dokončit poslední část skleníku, dokončení plotu a nové 

brány. Dále se plánují drobné úpravy auly, zejména audiovizuální techniky. 

 

Diskutující: Roman Čermák, M.Sc., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D., Mgr. 

David Novák. 

Hlasování: pro 26/ proti 0/ zdržuji se 0;  

Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje celkový investiční rozpočet Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity jakožto součást souhrnného rozpočtu Masarykovy univerzity na rok 2024. 

 



 

 

4. Opatření děkana – Pravidla rozdělování finančních prostředků 

Přírodovědecké fakulty MU v roce 2024 
 

Hilscher: Představil, jakým způsobem se tvoří rozpočet. Výnos fakulty v PVČ se dělí na parametry A a K 

tak, že parametru A odpovídá 76 % PVČ a parametru K odpovídá 24 % PVČ. Parametrem A se měří rozsah 

vzdělávací činnosti a parametrem K se měří kvalita vzdělávací činnosti spojená s výzkumem. Výnos fakulty 

za kooperovanou výuku (tj. mezifakultní výuku) je tvořen 3,5 % z parametru A. Tato část se dělí mezi ústavy 

podílející se na kooperované výuce podle jejich podílu na celkovém počtu kooperovaných kreditů u 

předmětů garantovaných ústavem a vyučovaných v jarním a podzimním semestru předcházejícím 

rozpočtovanému období. Všechny takto započtené kooperované kredity mají váhu 1,0. Zbývající část, tj. 

96,5 % parametru A (tzv. fixní část PVČ), se dělí podle podílů ústavů stanovených v rozpočtových 

pravidlech fakulty pro rok 2023 (Opatření děkana č. 1/2023 fakulty, článek 2, bod 2, písm. b)). Váhy 

v parametru K se nemění. Prostředky na hrazení centrálních nákladů jsou odvozeny podle následujících 

parametrů: 

- PVČ v daném roce, do něhož se nezapočítává 100 % výnosu za mezifakultní kooperovanou výuku. 

Nezapočítává se rovněž 100 % výnosu za ukazatel C. 

- Dotace na DKRVO v daném roce. 

Prostředky na hrazení centrálních nákladů podle výše zmíněných bodů v uvedeném pořadí jsou vypočteny 

v poměru 9:11. 

 

Dále byly přidány do pravidel rozdělování finančních prostředků Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity v roce 2024 nově články 8 a 9, kde je podrobně rozepsáno dělení výnosů fakulty v ukazateli C 

(stipendia na podporu studia v doktorských studijních programech (ukazatel C) podle podílu jednotlivých 

ústavů. Výnos ústavů za ukazatel C se na fakultě nezapočítává do základu daně z PVČ. 

 

Dělení DKRVO na ústavy je nově upraveno následujícími váhami: 

a) Přidělené RIV body ústavů v hodnocení výsledků 2016 s váhou 0,45. 

b) Publikace ústavů na Web of Science v letech 2016–2019 s váhou 0,21 a v letech 2020–2022 s váhou 

0,21. 

c) Celkové externí neinvestiční prostředky ústavů na vědu a výzkum (odst. 6, písm. c)) v letech  

2016–2019 s váhou 0,06 a v letech 2020–2022 s váhou 0,07. 

 

Kašparovský: Nová úprava 100 % nedanění kooperací má fakultu motivovat ke kooperované výuce.  

Šindelář: Ekonomická komise doporučuje AS PřF MU schválit Opatření děkana – Pravidla rozdělování 

finančních prostředků Přírodovědecké fakulty MU v roce 2024. 

Novák: Bude parametr C zafixovaný, nebo se bude každý rok přepočítávat? 

Kašparovský: Nebude se přepočítávat podle studenta, ale na základě DKRVO. 

Baláž: V opatření děkana – Pravidla rozdělování finančních prostředků Přírodovědecké fakulty MU v roce 

2024 se uvádí, že zbývající část, tj. 96,5 % parametru A (tzv. fixní část PVČ), se dělí podle podílů ústavů 

stanovených v rozpočtových pravidlech fakulty pro rok 2023 (Opatření děkana č. 1/2023 fakulty, článek 2, 

bod 2, písm. b)). Co vás vedlo k tomu nechat výsledné podíly ústavů pro rozpočet 2024 zafixované? 

Hilscher: Minulý rok se poměry přepočítávaly s ohledem na nové akreditace. Na fakultě se významně 

změnily vyučované předměty v rámci akreditací a čekalo se, jaký to bude mít dopad. Následně se poměry 

znovu přepočítaly a udělal se nový poakreditační stav. Dokud nedojde k významnější změně v objemu 

výuky, tak fixace zůstane nezměněna. 

Brom: Jak dlouho se bude využívat fix doktorských studentů?  

Kašparovský: Minimálně dva roky, dále se uvidí. 



Brom: Na předchozích zasedáních byla diskutována možnost poskytování stipendií formou úvazků, je zde 

nějaký posun? Jaký je plán do budoucna? 

Kašparovský: Dlouhodobě na tom pracujeme, není to jednoduché. MŠMT představilo návrh, že by to bylo 

možné, protože by to mělo nulový dopad na státní rozpočet. 

Kudrle: Dotaz ohledně kooperované výuky – na některých oborech může být těžké toho dosáhnout. 

Kašparovský: Tomu rozumím, každý obor se v tom nemusí najít. Nemůžeme udělat paušální pravidlo pro 

celou fakultu.  

Vácha: S panem ředitelem jsme to na oboru Geologie již řešili a dokázali jsme přijít s několika návrhy, které 

bychom chtěli v budoucnu vyzkoušet. 

 

Novák: Prosím o upravení dokumentů do nového jednotného stylu. 

Čermák: Bude upraveno.  

 

Diskutující: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D., prof. RNDr. 

Roman Šimon Hilscher, DSc., RNDr. Milan Baláž, Ph.D., prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc., prof. Mgr. Vít 

Kudrle, Ph.D., Mgr. David Novák, Mgr. Tomáš Brom, Bc. Jakub Vácha. 

Hlasování: pro 27/ proti 0/ zdržuji se 0;  

Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje Opatření děkana Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity – Pravidla pro sestavování rozpočtu pro rok 2024. 

 

 

5. Organizační řád Ústavu chemie 
 

Táborský: Na základě dlouhodobého nežádoucího stavu Organizačního řádu Ústavu chemie jsem si při 

nástupu do funkce ředitele přál tuto situaci změnit. Nově byla do Organizačního řádu přidána funkce 

tajemníka/tajemnice. Byly navrhnuty vnitřní rozčlenění na oddělení a to konkrétně:  

(a) Analytická chemie (Analytical Chemistry). 
(b) Anorganická a materiálová chemie (Inorganic and Material Chemistry). 
(c) Fyzikální chemie (Physical Chemistry). 
(d) Organická chemie (Organic Chemistry). 
(e) Didaktika chemie (Didactics of Chemistry). 

Tato oddělení se mohou dále vnitřně členit na výzkumné skupiny dle potřeby řízení a organizace práce. 
V čele těchto výzkumných skupin bude „vedoucí výzkumné skupiny“. 

Dále byla vytvořena Rozšířená rada Ústavu, která by měla zahrnovat všechny docenty, profesory, vedoucí 
výzkumných skupin a další osoby.  

 

Baláž: Legislativní komise doporučuje AS PřF MU schválit Organizační řád Ústavu chemie ve znění, se 

kterým se po zasedání Legislativní komise ztotožnil děkan fakulty. Současně Legislativní komise upozorňuje 

členy Senátu na znění článku 5 projednávaného Organizačního řádu Ústavu chemie, zejména na zastoupení 

členů Senátu na Radě Ústavu chemie, respektive na Rozšířené radě Ústavu chemie. Historicky jsme měli 

pouze jeden poradní orgán Ústavu. 

 

Vácha: Prosím o sjednocení pojmu tajemník/tajemník Ústavu, ředitel/ředitel Ústavu a zkratky IS 

MU/Informační systém Masarykovy univerzity. 

Kašparovský: Provedeme technickou úpravu, která nezmění věcný obsah Organizačního řádu Ústavu 

chemie. 

Brom: V článku 6 je stanoveno, že jednání Shromáždění řídí člen Akademického senátu Přírodovědecké 

fakulty, který je pracovníkem Ústavu, případně jiný pracovník Ústavu, zvolený většinou přítomných 

pracovníků. Může se jednat i o člena studentského senátu, který je pracovníkem Ústavu? 

Kašparovský: Ano. 

 



Diskutující: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., RNDr. Milan Baláž, Ph.D., prof. RNDr. Jan Slovák, 

DrSc., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, PhD., doc. Mgr. Petr Táborský, Ph.D., Mgr. Tomáš 

Brom, Mgr. David Novák, Bc. Jakub Vácha. 

Hlasování: pro 27/ proti 0/ zdržuji se 0;  

Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje Organizační řád Ústavu chemie. 

 

6. Různé 
 

Lízal: Informoval o Opatření děkana Přírodovědecké fakulty Masarykovi univerzity č. 6/2020 – 

uskutečňování bakalářských a navazujících magisterských studijních programů. Vznikly čtyři nové studijní 

programy, které budou otevřeny od podzimního semestru 2024 a bylo je potřeba do tohoto Opatření zavést. 

Jedná se o tyto programy: 

• Navazující magisterský program Virologie – ÚEB. 

• Navazující magisterský program Mikroskopie – ÚFTP, ÚFKL, ÚTFA. 

• Navazující magisterský program Biochemical and Cellular Technologies – ÚBCH. 

• Bakalářský program Data analytics – ÚMS. 

 

Vácha: Dotaz na pana tajemníka – U vstupu do budov v areálu Kotlářská se objevily QR kódy, které mají 

odkazovat na informace ohledně vstupů do budov. QR kódy jsem zkoušel a nefungují. 

Čermák: Vyzkoušeli jsme několik aplikací na čtení QR kódů a mělo by vše fungovat. Problém může nastat, 

pokud vlastníte starší verzi aplikace. Vyvěšení QR kódů na UKB ještě není dokončeno, probíhá aktualizace 

správců pavilonu. 

 

Diskutující: RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., Roman Čermák, M.Sc., Bc. Jakub Vácha. 

 

Prezence 
 

Zaměstnanecká komora: 

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., doc. Mgr. Jan Havliš, Dr., Mgr. Barbora Hutňan 

Chattová, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, 

Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., doc. RNDr. Zdeněk Losos, CSc., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., prof. 

RNDr. Jan Slovák, DrSc., Mgr. Peter Šebej, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, 

Ph.D., Mgr. Naděžda Špačková, Ph.D.  

 

Studentská komora: 

Mgr. David Novák, Mgr. Tomáš Brom, Mgr. Šárka Hrachovinová, Bc. Anna Ireinová, Mgr. Ludmila 

Linhartová, Mgr. Jan Mašek, Martin Naňo, Mgr. Hana Seličová, Mgr. Dorota Sklenárová, Bc. Filip Svěrák, 

Bc. Natálie Šelleová, Bc. Jakub Vácha. 

 

Hosté: 

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák M.Sc., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Petr 

Táborský, Ph.D. 

 

 

Zapsala: 

Eliška Musilová, DiS. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil: 

 

 



 

V Brně dne  12.4.2024     prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. 

 

 

 

 


